
 
 
 
 

Schriftelijke vragen fractie CDA Urk (14 juni 2023)  
 
Onderwerp: de gevolgen van vollopen van het stroomnet voor inwoners die ingezet hebben 
op verduurzaming.  
 
Geacht college,  
 
Onze fractie krijgt signalen van inwoners dat hun zonnepanelen worden afgeschakeld op 
zonnige dagen doordat het stroomnet capaciteitsproblemen heeft en de toe- en 
teruglevering niet aankan.  
 
In het kader van de energietransitie heeft de overheid burgers gestimuleerd om minder gas 
te gebruiken en hun energiegebruik te elektrificeren door het plaatsen van warmtepompen 
en zonnepanelen in hun woning. De grillige gasmarkt heeft die omschakeling sterk 
bevorderd. Ook op Urk hebben veel inwoners duizenden zo niet tienduizenden euro’s hierin 
geïnvesteerd, in de verwachting deze bedragen binnen enkele jaren terug te kunnen 
verdienen door energiebesparing en het terug leveren van teveel opgewekte energie. Helaas 
komen deze inwoners van een koude kermis thuis nu blijkt dat in verschillende buurten op 
ons dorp zonnepanelen worden afgeschakeld om overspanning van het net te voorkomen, 
juist op zonnige dagen waarop het rendement hoog zou moeten zijn.  
 
Deze situatie is beslist niet te rijmen met de duurzaamheidsdoelstellingen die door de 
overheid steeds aan onze burgers zijn voorgehouden. Op deze manier wordt hun positieve 
inzet afgestraft en maakt de overheid zich bijzonder ongeloofwaardig door letterlijk en 
figuurlijk niet te kunnen leveren. Deze problematiek van ‘netcongestie’ zal door de 
toenemende elektrificatie van de energie-infrastructuur alleen nog maar groter worden. Het 
zal jaren kosten om dit op te lossen door netverzwaring en wellicht andere  methodieken 
van stroomdistributie.   
 
Als fractie van CDA Urk pleiten wij ervoor dat de gemeente Urk een actieve rol pakt in de 
communicatie en bewustwording richting inwoners van de geschetste problematiek rondom 
de capaciteit van het stroomnet op Urk, en zich naar vermogen inzet voor de oplossing 
ervan.    
 
Hierbij onze vragen aan het college, die wij bij voorkeur in de eerstvolgende reguliere 
raadsvergadering beantwoord willen zien:  

1. Heeft de gemeente inzichtelijk, of kan inzichtelijk gemaakt worden waar (afgezien van 

het bedrijfsleven) op ons dorp vooral de knelpunten liggen? 



2. Heeft de gemeente een rol opgepakt, of is dat van plan te doen, om onze inwoners 

voor te lichten over de knelpunten in het stroomnet en de gevolgen daarvan voor 

duurzaamheidsmaatregelen?         

3. Is het mogelijk dat de gemeente via bijvoorbeeld het Energieloket burgers proactief 

ondersteunt bij het maken van keuzes op het gebied van duurzaamheidsmaatregelen, 

in het licht van de huidige netcongestie?   

4. Koppelt de gemeente de bij onze inwoners ontstane problematiek terug naar het 

overleg rond de Regionale energiestrategie (RES) Flevoland en naar de Vereniging 

Nederlandse Gemeenten (VNG)? En zou dit niet voor de RES Flevoland aanleiding 

moeten zijn om haar strategie aan te passen?  

5. Kan het college een inschatting maken op welke termijn een oplossing voor de 

capaciteitsproblemen verwacht kan worden?   

6. Kan de nieuw aan te leggen hoogspanningsverbinding tussen Ens en Groningen 

hiervoor van betekenis zijn?  

7. Tenslotte, zou in juridische zin de landelijke overheid aansprakelijk gesteld kunnen 

worden voor falend beleid inzake de energietransitie? Wat immers al jaren geleden 

(ook door ons als CDA Urk-fractie) onder de aandacht is gebracht is nu dagelijkse 

werkelijkheid geworden: het stroomnetwerk is bij lange na niet opgewassen tegen de 

gevolgen van de elektrificatie van de energie-infrastructuur.    

 

 
Met vriendelijke groet, 
 
Fractie CDA-Urk 
 
 
 
 


